
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XLII/09

z XLII-giej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 21 kwietnia 
2009 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,35 a zakończono o godz. 16,30.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych.
 ( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Wioletta Nehring
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
-  Kier. Ref. Biura Rady                        - Dariusz Sobaszkiewicz
Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołów z XL- tej i XLI-szej sesji Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu     
      gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009 r.
8.   Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/191/09 Rady Miejskiej w 
      Nowym Mieście Lubawskim z dnia 3 lutego 2009 r. w sprawie zatwierdzenia zestawienia 
      przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
      w Nowym Mieście Lubawskim na rok 2009.  
 9.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
      zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązującej na terenie miasta Nowe Miasto 
      Lubawskie. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu utrzymania grobów i cmentarzy 
      wojennych należących do właściwości Wojewody Warmińsko-Mazurskiego.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego Miejskiego Ośrodka 
      Pomocy Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim pn: „ Postaw na siebie- wybierz 
      aktywność”.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Miejskiej w Nowym 
      Mieście Lubawskim „Nowomiejskie maluchy to sprawne i mądre zuchy” w ramach 
      konkursu  ogłaszanego dla Priorytetu IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w    
      regionach,  Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich w     
      ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki o nr 11/POKL/9.5/2008 ogłoszonego 
      przez Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego.
13.  Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Nowego Miasta 
     Lubawskiego  za rok 2008 oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 



     Burmistrzowi  Miasta:
a) sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania budżetu miasta za rok 2008,
b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta 

za rok 2008,
c) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu miasta za rok 2008 oraz 

wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium,
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta,
e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta za rok 2008,
f) podjęcie uchwały.

14.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
15. Zakończenie  sesji.

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego 
Romualda Koszewskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 12 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego– Romualda 
Koszewskiego na sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
Przewodniczący Rady – A. Nadolski odczytał pismo Burmistrza Miasta z dnia 21 kwietnia 
2009 r. w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 13:  Rozpatrzenie 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta Nowego Miasta  Lubawskiego  za rok 2008 oraz 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi  Miasta.
Pismo stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Rada Miejska wprowadziła do porządku obrad powyższą zmianę w punkcie:
13. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Nowego Miasta  Lubawskiego 
za rok 2008 oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi  Miasta.
– jednomyślnie (13”za”),
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad wraz ze 
zmianami.

Ad. pkt. 4
Protokół z XL-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – A. Straus oraz pozostali radni nie zgłosili uwag 
do protokołu. Protokół z   XL-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty 
jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 
Protokół z XLI-szej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – S. Zieliński oraz pozostali radni nie zgłosili uwag 
do protokołu. Protokół z   XLI-szej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty 
jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu). 
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Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 4 do protokołu.
Ponadto Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska przedstawiła informację o projekcie Gminy 
Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim „Nowomiejskie maluchy to sprawne i mądre zuchy” 
w ramach konkursu  ogłaszanego dla Priorytetu IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w 
regionach,  Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki o nr 11/POKL/9.5/2008 ogłoszonego  przez 
Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego.
 Ponadto odczytała treść wystąpienia Burmistrza do firmy Eltronik o rozważenie możliwości 
wznowienia programu lokalnego.
Radny M. Deja 
na tę decyzję  przynajmniej część radnych oczekiwała od dłuższego czasu.
Radny – B. Cieplak
W jakim sposób będzie prowadzony nabór  na 15-cioro dzieci, które są poza limitem 
przedszkolnym i w jaki sposób będzie prowadzona selekcja przy większej liczbie 
zgłoszonych, czy będą ustalone kryteria czy według zasady kto pierwszy się zgłosi. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Na dzień dzisiejszy ukazała się informacja w prasie o naborze i nie ma jeszcze pełnej 15-tki. 
To jest tylko kwestia zgłoszenia dziecka do realizacji programu.
Dyrektor Przedszkola Miejskiego – K. Haponiuk- Kułakowska
Odbyło się pierwsze spotkanie w sobotę w Gimnazjum. Była informacja w prasie, więc 
rodzice mieli możliwość dowiedzenia się, że organizujemy takie spotkania dla dzieci. Na 15 
zgłoszonych 11-tu było obecnych.

Ad.pkt.6
Radni zgłosili interpelacje i wnioski:
Radny- J. Oelberg
Zapytał odnośnie planu obszaru przeznaczonego do rewitalizacji, czy zamierzone było, że ul. 
Mickiewicza  zamykająca obszar starego miasta nie została w nim ujęta?
Radny- A. Straus
Zwrócił się do dyrektora MOSiR z zapytaniem dlaczego   KS. Drwęca przed ligowym 
meczem  nie został wpuszczony na płytę główną stadionu, żeby rozegrać mecz ,a odbył się 
tam:
-  charytatywny turniej organizowany przez p. Urbanowskiego i rozegrany mecz,
-  trening „Olimpii „Grudziądz ,
- mecz treningowy kadry rocznika  93/94. 
Dlaczego jednym się zakazuje, a innym się pozwala na korzystanie z płyty głównej ?
Przewodn. RM – A. Nadolski
p. dyrektor ustosunkuje się na piśmie do zapytań radnego.
Radna- L. Karczyńska
-czy zostanie zabezpieczone przejście przy rurach, przechodzących przez rz. Drwęcę,
- czy został  dokonany przegląd baraków socjalnych, szczególnie przy ul. Piaskowej
   pod względem bezpieczeństwa p-pożarowego.
Radny – R. Koszewski
Czy zostaną uzupełnione ze względów bezpieczeństwa płyty odcinkami położone przy ul. 
Broniewskiego, przy zjeździe z których powstają wyrwy? 
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Radny – B. Cieplak
Jakie są zamiary Burmistrza Miasta i kiedy zostanie uporządkowany  w centrum miasta  ciąg 
pieszy przy ul. Wodnej. Trelinka, która się tam znajduje powinna być wykorzystana na innej 
ulicy, a na tym odcinku powinna być wykonana kostka brukowa.
Radny – M.Deja
-Zapytał czy do Urzędu Miasta wpłynęło pismo z Gminnego Centrum Kultury bądź z Urzędu 
Gminy w Mszanowie odnośnie zaproszenia na turniej samorządowy w Bratanie. Jeżeli tak, to 
dlaczego radni o takim piśmie nie zostali poinformowani?
- kiedy zostanie przygotowany i przedstawiony planu inwestycji na rok 2009. 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska 
 Plan taki będzie przygotowany przed końcem miesiąca.

Ad. pkt.7
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – .
J. Oelberg. Opinia na piśmie stanowi zał. nr  5 do protokołu.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
 Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLII/208/09 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/191/09 Rady Miejskiej w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 3 lutego 2009 r. w sprawie zatwierdzenia zestawienia     
przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Nowym Mieście Lubawskim na rok 2009.  
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w glosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLII/209/09 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt.9
Pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego przedstawił Przewodniczący Komisji – .
R. Koszewski. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków obowiązującej na terenie miasta Nowe Miasto Lubawskie. 
Rada Miejska przy 11 głosach „za” i 2 przeciwnych ( przy 13 radnych biorących udział w 
glosowaniu)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLII/210/09 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.

Ad. pkt.10
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przejęcia zadań z zakresu utrzymania grobów i cmentarzy  wojennych 
należących do właściwości Wojewody Warmińsko-Mazurskiego.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w glosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLII/211/09 – stanowi zał. nr 9 do protokołu.
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Ad. pkt. 11
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po  odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim pn: „ Postaw na siebie- wybierz aktywność”.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLII/212/09 – stanowi zał. nr 10 do protokołu.

Ad. pkt. 12
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Miejskiej w Nowym 
Mieście Lubawskim „Nowomiejskie maluchy to sprawne i mądre zuchy” w ramach 
konkursu  ogłaszanego dla Priorytetu IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w    regionach, 
Działanie 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich w     ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki o nr 11/POKL/9.5/2008 ogłoszonego przez Samorząd 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego.
Rada Miejska jednomyślnie  ( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLI/213/09 – stanowi zał. nr 10a do protokołu.

Ad. pkt. 13
Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania budżetu miasta  Nowego Miasta Lubawskiego
za rok 2008 oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta: 
a) Radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Nowego Miasta Lubawskiego 
za rok 2008  na piśmie w m-cu marcu br.  Sprawozdanie było przedmiotem  obrad  Komisji 
Rewizyjnej w dniu 14 kwietnia 2009 r. 
Burmistrz  Miasta  –  Alina  Kopiczyńska  przedstawiła  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu 
miasta   Nowego Miasta Lubawskiego za rok 2008 . Sprawozdanie stanowi Zał.  Nr 11 do 
protokołu.
b)  Uchwałę Nr  RIO.IV-0120-79/09 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Olsztynie z dnia 31 marca 2009 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z  wykonania 
budżetu za 2008 r. odczytał  Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.
Uchwała na piśmie stanowi Zał. Nr 12 do protokołu.
a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej – Marcin Deja odczytał opinię    
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie wykonania budżetu miasta za rok 2008      
wraz  z  wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta. Wniosek z 
opinią  stanowi Zał. Nr 13 do protokołu.
d)  Uchwałę  Nr RIO.IV-0120-163/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w   Olsztynie  z  dnia  20  kwietnia  2009  r.  dotyczącą  zaopiniowania  wniosku  w  sprawie 
absolutorium  dla  Burmistrza  Miasta  Nowego  Miasta  Lubawskiego  z  tytułu  wykonania 
budżetu za 2008 r. odczytał Przewodniczący Rady Miejskiej  - Andrzej Nadolski.
Uchwała na piśmie stanowi Zał. Nr 14 do protokołu.
e)  Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski otworzył merytoryczną dyskusję nad
 sprawozdaniem  z wykonania budżetu miasta  za rok 2008. W dyskusji nikt głosu nie 
zabierał.

f)  Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej- A. Nadolski po odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi Miasta 
Nowego Miasta Lubawskiego z tytułu wykonania budżetu za 2008 r. 
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Na ustawowy skład 15 radnych w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Rada Miejska w 
głosowaniu jawnym jednomyślnie  podjęła uchwałę w tej  sprawie.

Uchwała Nr XLII/214/09  – stanowi Zał. Nr 15 do protokołu.

Ad. pkt. 14
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zostaną udzielone radnym na piśmie w trybie 
statutowym.

Ad. pkt. 15
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 
A. Nadolski zamknął obrady XLII-giej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej
  Romuald Koszewski                                                               Andrzej Nadolski 
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